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Číslo jednací   Vaše č. j. /ze dne:  Vyřizuje/linka:   Dne: 

                   Tomáš Marušák   10.3.2017 

 

Zápis č. 1/2017 ze schůze ÚOK chovatelů holubů ze dne 10. března 2017 v Pardubicích 

 
Přítomni: Pavel Wieder, Jiří Holaň, Mgr. Bc. Alexandr Veselý, Jiří Kristek 

 

Omluveni: Mgr. Ondřej Matouš, za KK  Ing. Václav Krůta 

 

Komise sboru posuzovatelů: Martin Smetana, Josef Brandejs, Jiří Sčebel 

 

Národní komise pro standardy: RNDr. Milan Tyller 

 

 

Jednání zahájil předseda ÚOK chovatelů holubů Pavel Wieder. Jednání bylo svoláno elektronickou poštou. 

Přivítal přítomné, konstatoval, že jednání je usnášeníschopné a představil připravený program. 

 

Program jednání ÚOKOH: 

 

Program jednání. 

 

1. Kontrola usnesení z minulého zasedání př. Marušák 

 

2. Seznámení se smlouvou o pořádání CV mladých zvířat – př. Matouš 

 

3. Příprava rozpočtu sekce holubů na rok 2018 – př. Matouš  

 

4. Upřesnění postupu při implementaci směrnice „Řazení plemen na výstavách“ – Marušák 

 

5. Aktualizace seznamu počtu evidovaných holubů v klubech a počty vzácných a málo chovaných 

národních plemen a jejich chovatelů – př. Kristek 

 

6. Šlechtitelské plány a tabulky procentického vyhodnocování důležitosti znaků – př. Kristek 

 

7. Plemenné chovy na roky 2017 -2018 – př. Kristek 

 

8. Vyhodnocení činnosti NSK a plán vypracování vzorníků nových plemen – př. Veselý 

 

9. Příprava konference odbornosti v Pardubicích – př. Wieder 

 

10. Příprava aktivu chovatelských klubů v Litovli – př. Wieder 

 

11. Vyhodnocení činnosti KS a zpráva o přípravě školení posuzovatelů – př. Holaň 

 

12. Vyhodnocení stavu příprav vybraných perokreseb – př. Wieder 

 

13. Došlá pošta – př. Marušák 

 

14. Zpráva o počtu odebraných kroužků na rok 2016 – př. Marušák 

 

15. Různé 

 



Tajemník komise Tomáš Marušák byl pověřen zpracováním zápisu. Ověřením zápisu byl pověřen Jiří Kristek. 

Přítomní schválili předložený program a bylo zahájeno jednání. 

 

Pokud není uvedeno jinak, byla všechna usnesení schválena všemi hlasy. 

 

Ad. 1. Kontrola usnesení z minulého zasedání 

 

 

USNESENÍ OH 16/1/6/1: ÚOK chovatelů holubů vyzve znovu jednotlivé Kluby chovatelů holubů k zpracování 

evidence počtu chovaných holubů a přehledů o málo chovaných barevných a kresebných rázech národních 

plemen holubů – úkol trvalý. Zodpovídá – Jiří Kristek a tajemník ÚOK chovatelů holubů. 

Úkol trvalý, zatím zasláno: od 9 klubů přehled počtu členů, s tím kde mají základní členství, ostatního se 

musí znovu urgovat dodání – termín byl stanoven až na 31. března 2017. Zodpovídá tajemník komise 

 

USNESENÍ 16/4/6/2: ÚOK chovatelů holubů schvaluje poskytnutí finančního příspěvku pro Klub chovatelů 

holubů prácheňských káníků ve výši 3.000,-Kč – zajistí tajemník ÚOK. 

Finanční příspěvek odeslán na účet Klubu. 

 

Ad. 2. Seznámení se smlouvou o pořádání CV mladých zvířat – př. Matouš 

 

Přítel Matouš omluven ze schůze, zpráva bude přednesena na Ústřední konferenci chovatelů holubů. 

 

Ad. 3. Příprava rozpočtu sekce holubů na rok 2018 

 

Přípravou rozpočtu byl pověřen př. Ondřej Matouš ve spolupráci s tajemníkem ÚOK,tajemník komise př. 

Marušák neměl připraven návrh rozpočtu a proto návrh rozpočtu přednesl př.Wieder. Rozpočet byl rozpracován 

v podobné výši cca 415000,00 Kč. Měl by být dostatečně vysoký a měl by stačit na pokrytí veškerých výdajů. 

Upřesnění rozpočtu bude vyhotoveno nejpozději na Ústřední konferenci chovatelů holubů 1. 4. 2017 př. 

Matoušem. 

Vznesená žádost na sekretariát ČSCH o dokládání čtvrtletní zprávy o čerpání z rozpočtu.  

 

USNESENÍ 17/1/3/1:  Sekretariát ČSCH poskytne komisi čtvrtletně zprávu o čerpání fin. prostředků. 

Přítel Matouš zpracuje konečný návrhrozpočtu na Konferenci chovatelů holubů s ohledem na čerpání 

položky PCH a šlechtění. Zodpovídá: př. Matouš a tajemník komise 

 

Ad. 4. Upřesnění postupu při implementaci směrnice „Řazení plemen, kreseb a barev na výstavách“ 

 

Př. Wieder zdůraznil, že při postupu řazení plemen na výstavách musí mít kresba přednost před barvou. Proto je 

potřeba změnit zadání k tomuto tématu na webu ČSCH. 

 

USNESENÍ17/1/4/1:  Provedení změny směrnice „Řazení plemen, kreseb a barev na výstavách“Zodpovídá: 

př. Wieder a tajemník komise. 

 

Ad. 5. Aktualizace seznamu počtů evidovaných holubů v klubech a počty vzácných a málo chovaných národních 

plemen a jejich chovatelů 

 

Přednesl př. Kristek - do 1. března odevzdalo seznamy pouze 9 klubů z 28. Na Ústřední konferenci chovatelů 

holubů bude oznámen kompletní seznamklubů, kteří odevzdali. Uzávěrka je do 31. 3. 2017. Pokud nebudou mít 

kluby odevzdány seznamy, bohužel při žádosti o dotaci jim nebude vyhověno. 

USNESENÍ17/1/5/1: Pokračovat na aktualizaci seznamu počtů evidovaných holubů v klubech a počty 

vzácných a málo chovaných národních plemen a jejich chovatelů. Zodpovídá: př. Kristek a tajemník 

komise 

 

Ad. 6. Šlechtitelské plány a tabulky procentického vyhodnocování důležitosti plemenných znaků 

 

Kluby postupně odevzdávají šlechtitelské plány, některé kluby odevzdávají plány neúplné a musí plány doplnit, 

aby dosáhly na dotace. Dotace budou rozděleny mezi kluby, které splnily podmínky pro dotaci. Kluby budou 

znovu vyzváni k doplnění a dodání podkladů do konce dubna. 

 



USNESENÍ17/1/6/1: Pokračovat na vyhodnocování šlechtitelských plánů a tabulek procentického 

vyhodnocování důležitosti plemenných znaků. Zodpovídá: př. Kristek a tajemník komise. 

 

Ad. 7. Plemenné chovy na roky 2017-2018, př. Kristek 

 

Na výstavu bylo přihlášeno 42 plemenných chovů, z toho získalo PCH 37chovů. Nesplnil přítel Kučera – 

problémy s nevyplněnými rodokmeny. Titul Mistra ČR získalo 16 chovatelů, kteří budou pozváni na Konferenci 

chovatelů holubů – vyřídí tajemník ÚOK. Nových chovů bylo 13 z 37. Je třeba nechat zhotovit diplomy na 

ocenění Mistrů ČR, které budou předány na Konferencichovatelů holubů v Pardubicích. 

 

USNESENÍ17/1/7/1: Nechat zhotovit diplomy na ocenění Mistrů ČR, které budou předány na Konferenci 

sekce chovatelů holubů v Pardubicích 1.4.2017. Zodpovídá: př. Veselý a tajemník komise. 

 

Ad. 8. Vyhodnocení činnosti NSK a plán vypracování vzorníků nových plemen př. Veselý 

 

Přítel Veselý požádal o doplnění člena Národnístandardové komise za ing. Juraje Kafku a navrhl př. Mgr 

Jaroslava Víška. Komise připravuje průběžně nové vzorníky. Kluby připomínkovaly kresby ve vzorníku, 

zejména Klub pražského rejdiče. Proběhne oprava perokreseb národních plemen ve vzorníku a poté budou 

vyvěšeny na webu ČSCH. V připomínkách ke vzorníku kluby spolupracují velmi málo. 

 

USNESENÍ17/1/8/1: ÚOKCHH jmenuje za člena Národní komise pro standardy holubů Mgr Víška 

Jaroslava 

 

Ad. 9. Příprava konference odbornosti v Pardubicích – př. Wieder 

 

Na konferenci budou předneseny zprávy členů ÚOK a KK. Program na konferenci vyhotoví př. Wieder. 

Sekretariát zajistí správné hlasovací lístky pro nový způsob hlasování. Pavel Wieder požádal o hlasovací terčíky 

na tyčce pro správné a jednoduché sčítání hlasů. Konference se také zúčastní pozvaní hosté. Pozvánky na 

konferenci budou rozeslány elektronicky.  

 

USNESENÍ17/1/9/1: Přípravu konference sekce holubů konané 1.4.2017 v Pardubicích bude mít na 

starosti př. Wieder a tajemník komise. 
 

Ad. 10. Příprava aktivu chovatelských klubů v Litovli – př. Wieder 

 

Přítel Wieder představil tento návrh programu 1. Hodnocení šlechtitelské práce, plemenné chovy holubů – Jiří 

Kristek 2. Aktuální dění v činnosti sboru posuzovatelů – Jiří Holáň 3. Metodika měření holubů- Ing. Petr Gajda 

4. Zpráva standardové komise a přednáška o identifikaci barev u holubů- Mgr. Alexandr Veselý 5. Přednáška o 

polských národních plemenech - Edward Gersztyn a 6. Uplatnění genetiky v praxi- RNDr. Milan Tyller. 

 

USNESENÍ17/1/10/1: Přípravou aktívu chovatelských klubů s představeným programem, který se bude 

konat 20.5.2017v Litovli byl pověřen př.Wieder a tajemník komise. 
 

Ad. 11. Vyhodnocení činnosti KS a zpráva o přípravě školení posuzovatelů – př. Holaň 

 

S programem školení byli účastníci v předstihu seznámeni, s ohledem na výskyt ptačí chřipky byl program 

pozměněn. Školení je připraveno s 11plemeny. Budou probíhat přednášky, po kterých bude probíhat diskuze. 

Z adeptů jsou na školení přihlášeni př. Bláha, př. Honsa, př.Hradílek, př. Vajda, př.Vajdová, př.Manda, 

př.Krupka. 

 

Ad. 12. Vyhodnocení stavu příprav vybraných perokreseb- př.Wieder 

 

Přítel Wieder konstatoval, že dokončení perokreseb se opožďuje díky onemocnění malířky, ale doufá, že do 

konce srpna budou hotové. 

 

Ad. 13. Došlá pošta 

 

Ze záznamu je zřejmé, že tajemník komise nebyl připraven na jednání – zdlouhavě hledal došlou poštu, jeho 

přednes týkající se došlé pošty byl velmi nezřetelný a těžkopádný.  

 



 

Dopis ÚOK Slovenského svazu chovatelů  - prosba o poskytnutí perokreseb našich národních plemen holubů do 

jejich nově připravovaného vzorníku plemen holubů. 

 

USNESENÍ17/1/13/1: ÚOKCHH souhlasí s poskytnutím perokreseb našich národních plemen holubů 

Slovenskému svazu. V této záležitosti odpoví slovenské straně př. Wieder ve spolupráci s tajemníkem 

komise. 
 

Dopis s oznámením posuzovatele holubů př. Václava Hrubého o ukončení činnosti posuzovatele na vlastní 

žádost. 

 

USNESENÍ17/1/13/2: ÚOKCHH bere tuto skutečnost na vědomí a vyřadí př. Hrubého ze seznamu 

činných posuzovatelů holubů. 

 

Dopis s žádostí Klubu chovatelů benešovských holubů o uznání rázu stříkaný. 

 

USNESENÍ17/1/13/3: ÚOKCHH se shodla na stanovisku, aby žadatel postupoval podle platné 

směrnice:„Směrnice pro uznávání nových plemen a zapsání nových barevných a kresebných rázů 

národních plemen okrasných a užitkových holubů České republiky“. Žadateli odpoví př. Veselý ve 

spolupráci s tajemníkem komise. 

 

 

Ad. 14. Zpráva o počtu odebraných kroužků na rok 2016 

 

Ze záznamu je zřejmé, že tajemník komise nebyl připraven na jednání – zdlouhavě hledal zprávu o kroužcích, 

jeho přednes týkající se odebraných kroužků byl velmi nezřetelný a těžkopádný. 

 

V roce 2016 – bylo odebráno celkem 154 979 kusů nánožních kroužků. Na rok 2017 je zatím objednáno 140 835 

kusů nánožních kroužků v základní objednávce. 

 

Ad. 15. Různé 

 

Po rozpačitém počínání tajemníka bylo komisí jednomyslně odsouhlaseno, že o nepřipravenosti tajemníka na 

jednání komise bude informován jeho přímý nadřízený. Po tomto úkonu si tajemník sbalil své věci, včetně 

diktafonu a z jednání odjel v pozdních večerních hodinách, a to i přesto, že druhý den měl plnit úkoly související 

se školením posuzovatelů a očividně byl pod vlivem alkoholu. 

 

Přítel Wieder poděkoval přítomným za vstřícný přístup a jednání ukončil. 

 

Z pořízeného záznamu zapsala: Lucie Berná 

 

V Pardubicích dne 10. března 2017. 

 


